

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, October 1980

DRAFT ECSC OPERATING BUDGET FOR 1981¹

The Commission has just adopted the memorandum forecasting the ECSC's requirements and revenue for the 1981 financial year. Now the document must be submitted to the European Parliament, which has to give an opinion, and to the ECSC Consultative Committee, for information, before 31 October.

The estimates can be summarized as follows:

- total revenue: 162 mEUA if the levy is held at the 1980 level of 0.31%.
- expenditure:
 - aid to resettlement (Article 56, ECSC): 75 m EUA
 - research aid: 44 m EUA
 - interest subsidies: 32 m EUA
 - of which conversion aid (Article 56) accounts for: 25 m EUA
 - and investment aid (Article 54) accounts for 7 m EUA
 - aid for coking coal and steel-plant coke (Article 95): 6 m EUA
 - administrative expenditure (lump-sum payment to the General Budget): 5 m EUA

Basic policy

1. The traditional resettlement aid provided for by Article 56 of the ECSC Treaty has been stepped up from 67 m EUA to 75 m EUA. However, this forecast does not fully reflect the wider support which the Commission intends to extend to the social policies of the Member States.

The Commission has upheld the position outlined in its proposal for social provisions for the steel industry, as presented to the Council on 4 May 1980, by confining Community aid to measures promoting early retirement and short-time working. From the applications already received it seems that Community aid of approximately 150 m EUA will be required over the next few years.

2. Concentration of interest subsidies on redevelopment aid

Since only 32 m EUA is available and priority should be given to redevelopment aid, the Commission has decided to concentrate its interest subsidies on conversion programmes. It has consequently had to revise its policy on investment aid and aid for restructuring programmes.

3. No new extra contributions from Member States

The Commission does not intend to take any special financing measures in the ECSC budget for 1981, apart from calling for special payments from the General Budget to cover the exceptional social needs arising from restructuring in the iron and steel industry. Nor does the Commission intend to ask for special payments from the Member States.

* * *

The revenue forecasts therefore set out from the premise that the levy will be kept at the 1980 level of 0.31%.

The Commission will adopt the ECSC operating budget for 1981 in December, after it has received the opinion of the European Parliament and informed the ECSC Consultative Committee.

DRAFT ECSC OPERATING BUDGET FOR 1981

REQUIREMENTS	APPLICATIONS	PROPOSALS	REVENUE	PROPOSALS
NON-REPAYABLE AID			REVENUE	
1. Administrative expenditure	5	5	1. Current revenue	120
2. Resettlement aid (Art. 56)	75	75	1.1 Levy (0.31%)	
3. Research aid (Art. 55)	99	44.	1.2 Interest on investments and loans from non-borrowed funds	40
3.1 Steel			1.3 Fines and penalty payments	token entry
3.2 Coal	(54)	(19)	1.4 Others	token entry
3.3 Social	(33)	(16)	2. Cancellation of commitments which are unlikely to be implemented	2
4. Interest subsidies	(12)	(9)	3. Revaluation of assets and liabilities	token entry
4.1 Investment (art. 54)	64	32	4. Resources not used in 1980	token entry
4.2 Conversion (art. 56)	(19)	(7)	5. Special revenue	-
5. Aid to coking coal and steel-plant coke (Art. 95)	(45)	(25)	6. Contingency reserve	-
	6	6	NON-BORROWED FUNDS	162
LOANS FROM NON-BORROWED FUNDS	249	162	7. Repayments on loans for subsidized housing	8
6. Subsidized housing	11	11	8. Special reserve and former ECSC pension fund	3

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, octobre 1980

PROJET DE BUDGET OPERATIONNEL CECA POUR 1981 (1)

La Commission vient d'adopter l'aide-mémoire présentant les prévisions des besoins et des ressources CECA pour l'exercice 1981, qui doit, avant le 31 octobre, être adressé au Parlement Européen pour avis et au Comité Consultatif de la CECA pour information.

Les éléments essentiels de ces prévisions sont les suivants:

- du côté des ressources: un montant global de 162 MUCE fondé sur le maintien du taux des prélèvements à son niveau de 1980, soit 0,31 %.
- du côté des dépenses:
 - 75 MUCE au titre de l'aide à la réadaptation (art. 56 CECA);
 - 44 MUCE pour l'aide à la recherche;
 - 32 MUCE pour l'aide sous forme de bonification d'intérêts, dont 25 MUCE pour la reconversion (art. 56) et 7 MUCE pour les investissements (art. 54);
 - 6 MUCE pour l'aide aux charbons à coke et coke sidérurgique (art. 95);
 - 5 MUCE au titre de dépenses administratives (versement forfaitaire au budget général).

Trois orientations politiques essentielles:

1. L'aide traditionnelle à la réadaptation (art. 56 CECA) passe de 67 à 75 MUCE. Encore cette prévision est-elle loin de refléter l'ampleur du soutien global que la Haute Autorité entend apporter aux politiques sociales nationales.

En effet, la Commission maintient sa proposition d'un "volet social acier" présentée au Conseil le 4 mai 1980, en limitant les mesures éligibles à un financement communautaire à la pré-retraite et au chômage partiel. La contribution communautaire nécessaire sur la base des demandes existantes, étalée sur plusieurs années, est estimée à 150 MUCE environ.

2. Concentration des bonifications d'intérêt sur l'aide à la reconversion:

Les montants disponibles n'étant que de 32 MUCE, la Commission, consciente de la priorité qu'il convient d'accorder aux aides à la reconversion, a opté pour une concentration des aides sous forme de bonifications d'intérêt aux opérations de reconversion, et a revu sa politique en matière d'aide en faveur des investissements de restructuration.

./.

3. Renonciation à une nouvelle demande de contributions exceptionnelles de la part des Etats Membres:

En dehors du recours à un financement extraordinaire (à partir du budget général) des besoins sociaux exceptionnels liés à la restructuration du secteur sidérurgique, la Commission n'entend pas, au titre du budget CECA 1981, recourir à des moyens de financement exceptionnels; en particulier, elle ne se propose pas de solliciter des contributions spéciales des Etats membres.

* * *

Les prévisions de recettes sont donc fondées sur le maintien du taux de prélèvement au niveau de 1980, à savoir 0,31 %.

La Commission arrêtera le budget opérationnel CECA pour 1981 en décembre après avis du Parlement Européen et après information du Comité Consultatif CECA.

PROJET DU BUDGET OPERATIONNEL CECA POUR L'EXERCICE 1981

B E S O I N S	DEMANDES	PROPOSITIONS	R E S S O U R C E S	PROPOSITIONS
OPERATIONS A FINANCER SUR LES RES-SOURCES DE L'EXERCICE (A FONDS PERDUS)			RESSOURCES DE L'EXERCICE	
1. Dépenses administratives	5	5	1. Ressources courantes	120
2. Aides à la réadaptation (art. 56)	75	75	1.1 Produit prélevé à 0,31 %	
3. Aides à la recherche (art. 55)	99	44.	1.2 Intérêts des placements et des prêts sur fonds non empruntés	40
3.1 acier	(54)	(19)	1.3 Amendes et majorations pour retard	p.m.
3.2 charbon	(33)	(16)	1.4 Divers	p.m.
3.3 social	(12)	(9)	2. Annulation d'engagements qui ne donneront vraisemblablement pas lieu à réalisation	2
4. Aides sous forme de bonification d'intérêts	64	32	3. Réévaluation actif/passif	p.m.
4.1 investissements (art. 54)	(19)	(7)	4. Ressources de l'exercice 1980 non utilisées	p.m.
4.2 reconversion (art. 56)	(45)	(25)	5. Recettes extraordinaires	-
5. Aides aux charbons à coke et coke sidérurgique (art. 95)	6	6	6. Reprise réserve aléas	-
	249	162	ORIGINE DES FONDS NON EMPRUNTES	162
OPERATIONS FINANCEES PAR DES PRETS SUR FONDS NON EMPRUNTES				
6. Logements sociaux	11	11	7. Amortissements sur prêts logements sociaux	8
			8. Réserve spéciale et ex-fonds de pension CECA	3